
filantropie ve škole –
charitativní koncerty
Gymnázium a Střední odborná škola Podbořany



7 charitativních koncertů

• 9. 9. 2013 pro kostel sv. Jiljí 

• 27. 4. 2015 pro Víťu

• 11. 12. 2015 pro kostel sv. Jan Křtitele ve Vroutku

• 31. 3. 2017 na rehabilitační pomůcky pro Vojtíška

• 21. 9. 2018 pro Mederhaus a synagogu v Žatci

• 20. 9. 2019 na rehabilitační pomůcky pro Vojtíška Solčanského

• 27. 5. 2022 pro školu v Koločavě



Co jsem se naučila?

Iniciativa musí být na dětech……? 

Jiný přístup - AKTIVNÍ DOSPĚLÍ, ukazuje možnosti, nenutí, děti svoboda 

v možnostech, konat X nekonat.

Role dospělého v projektu - RESPEKTUJÍCÍ, AUTENTICKÝ, neprosazuje 

svou pravdu, připravuje bezpečné prostředí, nabízí své zkušenosti ze života, 

nechává dětem svobodu, aby sdělily (prosadily) svůj názor, netvrdí, že jeho 

pohled je pravda. Učí přijímat zodpovědnost, má hranice.

DĚTI zkušenosti teprve sbírají, učí se.



Zprvu jsme chtěli, aby děti vnímaly potřeby místa, kde žijí, aby se naučily aktivně se zapojovat do dění kolem sebe. První impuls 
tak byl právě uspořádat koncert na podporu a zviditelnění kostela, konkrétně kostela sv. Jiljí v Libyni u Lubence. Dnes je z něj
úžasný vitrážový kostel, který se pomalu stává turistickou atrakcí. Některé koncerty byly právě na podporu oprav staveb. Dva byly 
pro kostely, jeden pro synagogu v Žatci. Další se uskutečnily na pomoc dětí s handicapem.



















Nadace Via

• Nadace Via nám pomáhá 
finančně, kdy do jisté částky 
znásobí vybrané peníze, při 
jednom koncertu se nám tak 
na dobrou věc podařilo 
vybrat téměř 100 000 Kč. 
Nadace také pořádala pro 
studenty workshopy - jak 
správně pracovat v týmu, 
jak si rozdělit úkoly. 













Sedmý koncert

• Z novinového článku:

• ….

• V roce 2019 jsme sháněli peníze na rehabilitační 
pomůcky Vojtíškovi Solčanskému. V letošním roce 
tedy navazujeme na tradici koncertů již 7. ročníkem, 
jsme zapojeni v programu Dobro-druzi 2022 Nadace 
Via a patronem celé akce se stal septimán Erik 
Šindelář. Nadace pro studenty připravila workshop, 
kde si sestavili celý rámec koncertu a rozdělili si 
jednotlivé úkoly. Via je nám také stálou oporou 
v případě dotazů, pomáhá s propagací i finančně. Od 
nadace jsme získali 5000 Kč, které můžeme použít na 
materiál potřebný při přípravě koncertu, následně 
akci podpoří tak, že zdvojnásobí námi získanou 
částku do výše 20 000 Kč.

• ……















Jaké dovednosti děti získávají?

• Určitě se učí týmové práci, především realizovat vlastní projekt 
ze svých nápadů. Je to vždy proces, který se vyvíjí a do kterého 
mohou vnášet vlastní podněty. Procvičují si také finanční 
gramotnost. Shání sponzory, mají přehled o veškerých financích a 
těší se na to, kolik se jim podaří nakonec na dobrou věc získat. 
Osvojí si také praktické schopnosti, někdo například natáčí, jiný 
fotografuje, rolí k vyzkoušení je spousta.

• Zapojení rodin, přátel…

• Naše gymnázium má pouze osm ročníků, panuje tu komorní 
atmosféra a studenti jsou zvyklí spolu trávit čas a organizovat právě 
takové akce. V roce 2022 proběhl již sedmý ročník. Koncerty mají 
vždy velký ohlas a studenti se do nich chtějí zapojovat nejenom 
přímým účinkováním, ale například přípravou občerstvení či 
výrobou předmětů, které se pak prodávají a tak dále. Zapojuje se 
opravdu hodně studentů ze všech ročníků gymnázia. Získávají díky 
tomu spoustu zkušeností a motivuje je to v další práci.



















Co považuji za největší úspěch?

• Nadšení dětí, které pozoruji při 
realizaci akce a po koncertu. 
Prochází nervozitou, přemýšlí 
nad tím, jaký bude výsledek, zda 
se vše vydaří. Jdou do toho na 99 
% a je krásné sledovat jejich 
nasazení, sílu a energii.

• Vlastní nápad na akci.



Práce s chybou a role pedagoga

• Pro studenty je to úplně nová zkušenost, vždy při nich stojí také vyučující, kteří 
jim pomáhají, ale spíše zpovzdálí. Myslím si, že je pro děti důležité setkat se i s 
chybou a poté s ní pracovat. Například když někdo v týmu něco neplní tak, jak 
bylo domluveno, musí situaci vyřešit a uvědomit si, že i to se stává.

• PEDAGOG – pozorovatel, poradce, koordinátor, nabízí své zkušenosti, 
předkládá možnosti

• Jak říkal J. A. Komenský, výchova je láska a vzor. A s tím podle mě souvisí 
poskytnout prostor a ukázat možnosti. Děti samy ne vždy ten prvotní impuls 
najdou, pokud nevyrůstají v prostředí, kde by je například v podobných 
aktivitách podporovala rodina.




